
Resposta a la Ciutadania del PSC  al Ple de 16/6/10 
 
 
Edi Rovira Góngora 
 
Preguntes per el Equip de Govern 
 
1.- En els plens del 10-09 (també el 11-08 i 4-09) li vaig preguntar que si 
podien fer un pas adaptat al carrer Francesc Xavier cantonada Santiago 
Rusinyol. 
I els hi vaig proposar: 
En comptes de fer un pas adaptat, facin un pas elevat de vianants que 
serveix com a pas adaptat i com a regulador de la velocitat de vehicles.  
Amb aquest cas ja poden eliminar les bandes rugoses. 
Vostè amb va contestar: 
És previsible que amb el nou fons estatal d'inversió local de l’Estat, per al 
2010 es puguin ter actuacions d'accessibilitat, i a la vegada, per tant, la 
supressió de barreres arquitectòniques. Nosaltres prenem nota d'aquests 
suggeriments. 
 
Ja ha arribat el fons estatal per el 2010 i amb cap cas es parla d'eliminar 
les barreres arquitectòniques, excepte un cas (segons informació 
apareguda a la revista El Pont). 
 
Els hi torno a demanar que facin aquest pas, ja que el seu cost econòmic 
és baix respecte els seus avantatges socials. 
 
Contràriament al que esperàvem, el Fons Estatal d’Inversió Local per al 2010 
no contempla la possibilitat d’incorporar actuacions de millora de l’accessibilitat 
a les vies públiques, ja que s’ha centrat fonamentalment en intervencions 
vinculades a l’estalvi d’eficiència energètica, la dotació d’equipaments públics i 
en la millora de l’accessibilitat, però en equipaments. 
 
També h i ha altres actuacions però que no contemplen cap a la via pública. No 
obstant, queda com una actuació recollida pendent de portar a terme en el 
moment en què hi hagi o pugui haver-hi disponibilitat pressupostària. 
 
2.- En el carrer Doctor Turró cantonada Lluís Millet, han fet (fa gairebé 6 
mesos) passos adaptats a les 4 cantonades i resulta que el pas del carrer 
Doctor Turró al costat de la residencia Félix Llovet No es pot utilitzar 
perquè sempre hi ha cotxes aparcats aprofitant que no estan pintades les 
línies de pas de vianants. 
Els hi demano que pintin les línies del pas de vianants. 
 
En aquest cas està pendent l’adaptació d’aquest pas amb senyalització 
horitzontal, de la retirada per part de la companyia telefònica d’uns vents que 
aguanten un poste i obstaculitzen la realització d’aquest pas. Tan aviat la 
companyia Telefònica retiri aquests elements, podríem procedir a pintar i 
senyalitzar adequadament el pas al qual es refereix.  



 
 
3.- Les persones amb cadira de rodes no podem entrar per la part de fora 
al pavelIó de La Plana des de la Plaça Catalunya (ens ha passat moltes 
vagades) perquè no hi ha rampa o pas. Abans ja hi havia un i el van treure 
per les Obres del Auditori i no l’han fet de nou. 
Jo I'únic que els hi demano que facin una petita rampa amb una carretada 
de formigó. 
Això, ja li em dit a l’obra i no ens fan cas. 
 
 
Jo suposo que es deu referir a la porta de darrere, la que dóna a l’auditori. En 
aquest sentit, però, no hi ha problema d’accessibilitat, perquè es pot accedir 
perfectament per l’entrada principal i passar a través dels passadissos que 
donen directament a la pista, i aquesta seria diguem-ne l’entrada segura, estem 
en obres a l’altre cantó, l’entrada segura per accedir-hi en cadira de rodes al 
poliesportiu. Recomanaria per tant seguir aquest itinerari. 
 
 
Luis Fernández del Campo 
 
Luis Fernández del Campo, con DNI 13.733.315-S, actuando en 
representación a efectos de este escrito de Ciutadans-Partido de la 
Ciudadanía (N.I.F. G64283310), y con domicilio a efectos de notificaciones 
en la c/ Sant Francesc Xavier 16 2º 2ª de Esplugues de Llobregat, con 
teléfono de contacto 628 233 255. 
 
Presenta la siguiente: 
Pregunta de la representación de Ciutadans (C’s) en Esplugues de 
Llogregat, para ser formulada en el pleno del 16-06-10, en relación con la 
presunta participación y colaboración de este ayuntamiento en la 
celebración de la consulta popular por la “independencia de Catalunya”. 
 
EXPONE 

- Ante la celebración del próximo día 20 de junio de una consulta 
popular privada, no vinculante, organizada por la asociación 
“Esplugues Decideix” a fin de promover la independencia de 
Catalunya, y cuya convocatoria pública solo podría hacerse por el 
Gobierno de España, que es a quien correspondería convocar 
consultas de este tipo. 

- Considerando que es previsible que en la celebración de la 
mencionada consulta vayan a ser utilizadas las urnas de titularidad 
pública y que solo pueden usarse en actos electorales autorizados 
por la Junta Electoral. 

- Por otro lado, y según anuncia la organización “Esplugues 
Decideix”, se van a poner a disposición de los convocantes 
dependencias municipales de titularidad pública, tanto para las 
votaciones del día 20, como para recoger votos de forma 
anticipada. 

 



POR TODO ELLO, CONSIDERAMOS: 
 

- Que no se puede ceder el uso de espacios públicos, 
subvencionados con el dinero de todos los ciudadanos, para la 
celebración de unas consultas de carácter privado, organizadas por 
una minoría que busca subvertir el orden constitucional. 

- Que resulta preocupante que nuestro ayuntamiento facilite la 
celebración de este tipo de actos que atentan contra el orden 
constitucional, permitiendo que adopten una apariencia de 
oficialidad, al cederles espacios públicos de nuestra ciudad. 

 
ROGAMOS AL EQUIPO DE GOBIERNO DEL AYUNTAMIENTO QUE 
EXPLIQUE LOS SIGUIENTES PUNTOS: 
 

- Que nos confirme si efectivamente se están utilizando instalaciones 
públicas por la organización de “Esplugues Decideix”. 

- Que nos confirme si las sedes de Espluga Viva, Esplai Espurnes, 
Esplai Pubilla, y la A.V. Finestrelles, son instalaciones de titularidad 
municipal. 

- En caso de que la segunda pregunta sea afirmativa en alguno de 
los casos, que se nos expongan los motivos por los cuales se ha 
autorizado el uso de medios e instalaciones públicas para una 
consulta privada, considerando que dicho uso les ayuda a 
revestirse de una apariencia de oficialidad. 

 
En conclusión, solicitamos al Ayuntamiento de Esplugues que cumpla 
escrupulosamente con la legalidad vigente y no facilite locales ni medios 
de titularidad pública para la realización de esta consulta independentista. 
 
Ha quedat perfectament explicitat, d’una manera molt clara, que nosaltres no 
facilitem per a la consulta ni infraestructura ni locals..  
 
Ara bé, si ens diuen que els locals de l’Espluga Viva i l’Esplai Espurnes són de 
titularitat municipal, direm que sí, no obstant, estan cedits a aquestes entitats, i 
per tant no formen part d’un equipament en aquests moments d’ús directament 
per part de l’Ajuntament, sinó que són cessions que fa l’Ajuntament a aquestes 
entitats, i per tant no seria el mateix cas que la cessió d’un local d’equipament 
municipal que l’Ajuntament gestionés directament. No té comparança. Per tant, 
jo crec que no ens repetirem una altra vegada perquè ho hem fet d’una manera 
clara durant el desenvolupament d’aquesta sessió plenària.” 
 
 


